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Gmina Zaniemyśl 

Sesja Rady Gminy 

RG.0002.19.2018-2023 

Protokół nr XIX/2020 

XIX Sesja Rady Gminy w dniu 12 maja 2020 r. 

Obrady rozpoczęto 12 maja 2020 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:08                              

tego samego dnia 

Radni obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Justyna Dąbrowska 

3. Alina Frąckowiak 

4. Katarzyna Gomułkiewicz 

5. Tomasz Grabowski 

6. Jerzy Grześkowiak 

7. Jolanta Jóźwiak 

8. Kamila Kołacka 

9. Paweł Kurpik 

10. Zbigniew Łyszczarz 

11. Michał Marciniak 

12. Ewaryst Pankowski 

13. Marek Stroiwąs 

14. Ewa Wiatr-Gawlak 

Radni nieobecni: 

1. Bartłomiej Mieloch 

w posiedzeniu wzięło udział 14 Radnych, lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych. Przedstawienie porządku obrad. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, otwieram XIX sesję Rady Gminy 

Zaniemyśl, bardzo serdecznie zebranych na sali sesyjnej Radnych Gminy Zaniemyśl, władze 

Gminy, Pana Wójta Krzysztofa Urbasa, Sekretarz Panią Martę Tomys oraz Radcę Prawnego 

Marka Grzelaka, witam również pracowników Urzędu Gminy i jednostek administracyjnych 

Gminy, a także pracowników technicznych oraz wszystkich mieszkańców, którzy tą sesje 

obserwują w Internecie, zanim przejdę do odczytania porządku obrad chciałbym przeczytać 

informacje dotyczące tej sesji, w sesji uczestniczą radni gminy, wójt, sekretarz, radca prawny, 

kierownicy referatów przedstawiający projekty uchwał i obsługa biura Rady Gminy (łącznie około 

21 osób), stoliki i miejsca rozmieszczone są w odpowiedniej odległości od siebie, na sali dostępne 

są odpowiednie płyny dezynfekujące, maseczki oraz rękawiczki, sala została odpowiednio 

przygotowana – stoły, krzesła i mikrofony zdezynfekowane, będziemy starać się ograniczyć  do 

minimum bezpośredni kontakt, proponuje się, żeby osoby, które nie będą posiadały przed sobą 

mikrofonu, zabierały głos z mównicy, osoby, które są chore, które są w grupie osób ryzyka lub 

mogą czuć się zagrożone, decyzję o uczestnictwie w sesji podejmują indywidualnie, proszę                         

o rozważną i odpowiedzialną decyzję w tych sprawach, proszę wszystkich Państwa Radnych                     

o zrozumienie powagi sytuacji, Państwo sołtysi zostali poinformowani o obradach wraz                           

z mieszkańcami zostali zaproszeni do śledzenia przebiegu sesji na kanałach youtube, odczytam 

teraz porządek dzisiejszej sesji: 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych. Przedstawienie porządku obrad. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości 

przedsiębiorcom, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku 

z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19; 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2020; 

3) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury                     

w Zaniemyślu za 2019 rok; 

4) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej Gminy 

Zaniemyśl za 2019 rok; 
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8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zamknięcie sesji. 

czy ktoś z Państwa chciałby wnieść poprawki do zaproponowanego przeze mnie porządku obrad, 

żaden z Radnych nie wniósł poprawek zatem przechodzimy do punktu drugiego 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska na podstawie listy obecności oraz Radnych 

obecnych na sali sesyjnej stwierdzam, że w obradach bierze udział 13 Radnych, co stanowi liczbę 

wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał.  

3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czy ktoś z Radnych chce wnieść uwagi do 

protokołu, uwag brak, przystępujemy do głosowania 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XVIII sesji Rady Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy 

Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Marciniak 

NIEOBECNI (3) 

Tomasz Grabowski, Jolanta Jóźwiak, Bartłomiej Mieloch 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, informacje, które chcę przekazać w dniu 

dzisiejszym  
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• zarządzenie zmieniające budżet na 2020 rok, zarządzenie podpisałem 27 kwietnia 

2020r., w którym dokonano przeniesień między rozdziałami i paragrafami zgodnie z potrzebami 

oświaty przeniesiono między rozdziałami i paragrafami ogólną kwotę 4.200,00 zł., przesunięcia 

wydatków dotyczą przede wszystkim uzupełnienia środków własnych dotyczących remontu 

stołówki w Szkole Podstawowej w Śnieciskach w ramach programu „Posiłek w szkole i w domu” 

do kwoty 10.000,00 zł., dodatkowo po stronie dochodów i wydatków wprowadzono zmiany                    

w dotacjach celowych, o których poinformował Wojewoda Wielkopolski tzn. zawiadomił                          

o przyznaniu dotacji celowej w łącznej wysokości 364.289,25 zł., kwota ta została przeznaczona 

na zwrot części podatku akcyzowego, środki te po stronie dochodów i wydatków ujęto                                   

w stosownych paragrafach;  

 

• kolejne informacje z zakresu mienia komunalnego  

5 maja 2020 r. podpisałem akt notarialny dotyczący sprzedaży działki oznaczonej o pow. 99 m2., 

położonej w Zaniemyślu, jest to działka o numerze ewidencyjnym 214/26, działka została 

sprzedana za kwotę 13.640,00 zł., nabywca został wyłoniony w drodze przetargu ustnego 

ograniczonego, Uchwała w przedmiotowej sprawie przez Radę była podjęta 2 września 2019 r.; 

 

• w okresie międzysesyjnym Zakład Gospodarki Komunalnej, nasza spółka  

zakończyła prace przy rozbudowie zestawu hydroforowego na stacji uzdatniania wody                             

w Brzostku, rozbudowa polegała na zamontowaniu dwóch pomp hydroforowych o dużej 

wydajności wody, które przy dużych rozbiorach wody pozwalają na utrzymanie ciśnienia w sieci 

na stałym poziomie, w międzyczasie spółka wykonała pięć przyłączy kanalizacji sanitarnej i trzy 

przyłącza wodociągowe na zlecenie mieszkańców Gminy, oczywiście jak zawsze usuwała awarie 

w sieciach wodociągowych i kanalizacyjnych, poza tym spółka usunęła osady ze zbiorników 

przepływowych na przepompowni ścieków w Łęknie, ponadto spółka wykonywała prace 

porządkowe na terenie Gminy Zaniemyśl; 

 

• kolejne informacje, krótkie, z zakresu oświaty 

oczywiście jak Państwo wiecie nasze placówki oświatowe są nieczynne, na dzień dzisiejszy 

wiemy, że do 24 maja, poinformowano również o terminach egzaminów ósmoklasisty na koniec 

szkoły podstawowej, które odbędą się w terminach od 16 do 18 czerwca, jeżeli chodzi o nasze 

Przedszkola, na terenie Gminy, zostały otwarte zostały 2 Przedszkola Niepubliczne - A KUKU                     

i „Kreatywne Brzdące”, pozostałe Przedszkola są w dalszym ciągu nieczynne, zobaczymy jak 

sytuacja będzie się rozwijała, dyrektorzy będą podejmowali stosowne decyzje;    
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• Biblioteka Publiczna w Zaniemyślu 

otwarcie nastąpiło w dniu wczorajszym, 11 maja, dostosowano działalność Biblioteki do nowego 

reżimu sanitarnego; 

 

• realizacja tegorocznego budżetu, chcę skrótowo Państwa poinformować                                

o następujących zadaniach, które się w tej chwili toczą lub będą się toczyły 

• budowa boiska wielofunkcyjnego, trwają prace związane z tą inwestycją, termin 

realizacji, tego zadania, zgodnie z zapisami, do 13 sierpnia 2020 r., myślę, że to będzie 

wcześniej, w tej chwili, od paru dni wykonawca nie jest na placu budowy ze względu na 

to, że sprzęt się zepsuł, czeka za częściami, myślę, że w przyszłym tygodniu już na pewno 

roboty się rozpoczną i mam taką nadzieję, że w miesiącu czerwcu będzie zakończona ta 

inwestycja; wartość tej inwestycji to ponad 590 tys. zł brutto; kolejna inwestycja, która się 

toczy to przebudowa drogi gminnej Zaniemyśl – Lubonieczek w zakresie ścieżki 

rowerowej wraz z oświetleniem, te prace, jak wspomniałem, się toczą, wartość 

inwestycji ponad 334 tys. zł.,  na dzień dzisiejszy  jest wykonana część podbudowy, 

warstwa górna podbudowy jeszcze będzie tam wykonywana, następnie położony dywanik 

asfaltowy, jeżeli chodzi o oświetlenie, betony pod słupy zostały już wkopane, przewód 

został rozprowadzony, myślę, że po wykonaniu dywanika będą ustawiane słupy i zapali się 

na tym odcinku oświetlenie, oczywiście na zakończenie wykonawca będzie wykonywał 

prace porządkowe, roboty ziemne, termin zakończenia prac - 31 lipca 2020 r.; jeżeli chodzi 

o kolejne zadanie, które realizujemy, rekultywacja wód powierzchniowych Jeziora 

Raczyńskiego, trwają te prace związane z rekultywacją, do końca kwietnia wykonano 

badania biologiczne jeziora – pobór próbek i wykonano dwa zabiegi inaktywacji fosforu 

na powierzchni całego jeziora, pierwsza aplikacja jeziora została wykonana 30 marca –                  

1 kwietnia 2020 r., a druga 21-23 kwietnia 2020 r., prace realizuje firma PROTE z 

Poznania, umowa realizowana będzie do 30 listopada 2021 r., całkowita wartość 

wykonywanych robót to 637.200,00 zł brutto, z tego w roku 2020 kwota 412.722,00 zł., 

kolejne zadanie inwestycyjne przewidziane w tegorocznym budżecie przebudowa drogi 

Płaczki – Śnieciska, 22 kwietnia br. podpisałem umowę na wykonanie niniejszej 

inwestycji, wykonywać będzie Firma Robót Drogowych Krzysztof Kukulski z Kijewa 

wartość tego zadania to 370.156,55 zł brutto, planowany termin wykonania inwestycji to 

15 październik 2020 r., myślę, że to zadanie będzie wykonane dużo wcześniej, przed 

sezonem letnim, myślę, że w czerwcu jeżeli, wykonawca przekazał nam, że w przyszłym 
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tygodniu prawdopodobnie czy pod koniec maja wejdzie na plac budowy i roboty będą się 

toczyły i myślę, ze będzie chciał szybciej zakończyć, kolejne zadanie to przebudowa 

ulicy Spacerowej i Rekreacyjnej, realizujemy w tym roku etap pierwszy, 11 – 15  maja, 

tak wykonawca zapewniał, dzisiaj z nim rozmawiałem, że prawdopodobnie w czwartek 

rozpoczną się prace na tej inwestycji,  roboty wykonywać będzie firma Roboty Drogowe                      

z siedzibą w Książu Wielkopolskim, wartość tego zadania ponad 609 tys. termin realizacji 

do 30 czerwca 2020 r., Szanowni Państwo 21 kwietnia br. podpisałem umowę na realizacje 

zadania rozbudowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Zwola, wykonany zostanie 

pierwszy z etapów inwestycji, który obejmować będzie ulice Hiacyntowa i Liliowa, 

projekt przewiduje kolejne ulice ale ze względu na środki finansowe zdecydowaliśmy się 

wykonać pierwszy etap, a jeżeli sytuacja finansowa będzie pozwalała to w przyszłym roku 

chcemy zakończyć całe to osiedle mieszkaniowe, wykonanie oświetlenia ulicznego, ta 

część prac będzie nas kosztować 73.431,00 zł., a wykonawcą będzie firma Energosieć                  

z siedzibą w Pyzdrach, termin realizacji inwestycji 30 czerwiec br., Szanowni Państwo 

kolejne rzeczy, które się dzieją na terenie naszej Gminy, a więc profilowanie dróg 

gruntowych, oczekiwaliśmy bardzo długo ze względu na warunki atmosferyczne, ale po 

tych pierwszych opadach 7 maja br. rozpoczęto wykonanie tych prac z profilowaniem dróg 

gruntowych na terenie naszej Gminy, pierwszym sołectwem, w którym wykonywane jest 

profilowanie jest sołectwo Zwola, kolejne sołectwa, w których wykonywane będzie 

równanie to Kępa, Lubonieczek, Czarnotki i tak pozostałe sołectwa, wykonawcą jest firma 

Zakład Drogowo – Transportowy z siedzibą w Nekli, wartość tych robót to 60.000,00 zł 

brutto, w okresie międzysesyjnym wykonane zostało zamiatanie ulic po zimie, na terenie 

Gminy Zaniemyśl, prace wykonywało Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej                          

z siedzibą w Śremie, wartość wykonanych prac to kwota 18.000,00 zł brutto, kolejne 

zadanie zapisane w tegorocznym budżecie to wykonanie dokumentacji projektowej prac 

remontowo-konserwatorskich dla Dworku Szwajcarskiego położonego na Wyspie 

Edwarda w Zaniemyślu, chcę poinformować, że koncepcja wraz z programem prac 

konserwatorskich została przesłana do Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków                       

w Poznaniu w celu uzyskania decyzji pozwolenia na prowadzenie prac remontowo-

konserwatorskich przy zabytku, jeżeli będzie decyzja i pozwolenie wówczas będziemy 

mieli dokumentację, będzie ona wraz z kosztorysem i będziemy mogli przygotowywać się 

do pozwu, do Sądu przeciwko Powiatowi Średzkiemu na zapłatę tej kwoty, którą będzie 

określał kosztorys, wartość dokumentacji to kwota 49.415,00 zł brutto, oczywiście 

zakładamy, że wartość dokumentacji też będzie w pozwie, a więc wszystkie prace, które w 
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tej chwili wykonujemy i w przyszłości będziemy wykonywać o tą kwotę będziemy 

występować do Sądu, trwają w tej chwili intensywne, z Kancelarią ZIEMSKI, uzgodnić 

szczegóły tego pozwu, a jednocześnie kwoty, które będą też, będziemy musieli znaleźć w 

budżecie, żeby ten pozew napisać, żeby Kancelaria nas reprezentowała w Sądzie i żeby 

wszystko zakończyło się dla Gminy Zaniemyśl, dla budżetu Gminy pozytywnie, kolejna 

zapisana w budżecie może nie inwestycja, ale pomoc dla mieszkańców naszej Gminy, a 

więc likwidacja wyrobów budowlanych zawierających azbest, 4 maja ogłosiliśmy, że 

można składać wnioski na realizację, wnioski o udział w realizacji tego zadania, do 15 

czerwca wyznaczyliśmy dla mieszkańców termin, wnioski dostępne są w biurze 

podawczym oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, na stronie internetowej dostępny 

jest również regulamin wykonania i finansowania tego zadania, chcę tutaj dopowiedzieć, 

że będzie liczyła się kolejność składanych wniosków, a więc data składania wniosków, 

gdyż środki, które będziemy mieli do dyspozycji i z budżetu Gminy, i z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na to zadanie to kwota 31.275,00 zł., 

w tej chwili robimy rozeznanie cenowe na wykonawcę tego zadania, tak żeby jak 

najszybciej po zakończeniu wniosku, zrobienia przeliczeń wszystkich, wykonawca też, już 

podpisać umowę z wykonawcą i mógł rozpocząć działanie na terenie naszej Gminy, 

Szanowni Państwo, jeszcze chciałbym tutaj parę rzeczy dopowiedzieć, to jest też związane                           

z budżetem i pracą Urzędu, często rozmawiając z mieszkańcami, mówią, że jak kasa 

nieczynna, to Urząd nie pracuje, jest to nieprawda, poza tym, że rzeczywiście kasa                         

w Urzędzie jest nieczynna ale tu apeluję do mieszkańców, którzy słuchają czy będą mnie 

słuchali, żeby wpłacali wszystkie zobowiązania do budżetu w Banku Spółdzielczym w 

Zaniemyślu, gdyż tam żaden przelew, wpłata nie będzie Państwa kosztowała, idąc do 

innego Banku, Bank pobiera też opłaty od tych wpłat, wszelkie postępowania 

administracyjne, które do nas tutaj wpływają, wnioski się toczą, zaświadczenia, decyzje 

wydajemy, można powiedzieć, że mamy opóźnienie dwudziestoczterogodzinne, gdyż 

zdecydowałem, że do tej skrzynki czy urny jak wnioski składają mieszkańcy ona jest 

opróżniana przez Sekretariat i wpisywana do poczty po dwudziestu czterech godzinach, ze 

względu bezpieczeństwa, tak poza tym pozostałe postępowania toczą się normalnie, dzisiaj 

złożyliśmy wniosek, uzupełnienie do wniosku, o płatność na kanalizację, już zapomnianą, 

w Śnieciskach, osobiście byłem w Urzędzie Marszałkowskim, żeby te wyjaśnienia i te 

uzupełnienia do tego wniosku zawieść, żeby te środki finansowe spłynęły do budżetu, 

może one nie wpłyną, bo one wpłyną do Banku Gospodarstwa Krajowego, ale te środki są 

pokryte przez kredyt Banku Gospodarstwa Krajowego, a więc zależy mi na tym bardzo, 
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żeby te odsetki, nie duże, nie były naliczane jeszcze przez wiele miesięcy, jeszcze na 

koniec, może nie na koniec, bo mam jeszcze inne informacje, ale dotyczy to tez budżetu, ja 

już Wysokiej Radzie wspominałem, mieszkańcy w większości już o tym wiedzą, ale 

zaczynamy odczuwać i myślę, że dochody budżetu  będą spadały, ja chcę tylko jedne 

kwoty Państwu podać, udział w podatku dochodowym od osób fizycznych, dla 

porównania w ubiegłym roku za kwiecień otrzymaliśmy 766 tys. zł., w tym roku 

otrzymaliśmy 427 tys. zł., a więc 338 tys. zł już mamy mniej, bodajże prawie 200 tys. zł. 

było za marzec mniej, mam nadzieję, że ta tendencja nie będzie do końca roku, bo wtedy te 

kwoty będą już naprawdę poważne co się odbije na dochodach a jednocześnie na 

wydatkach, które mamy zapisane, będą musiał podejmować decyzje, żeby niektórych nie 

realizować ze względu na niemożliwość pokrycia z dochodów budżetu, jeszcze na koniec 

informacja o maseczkach, rozdysponowaliśmy dla mieszkańców w sumie 4055 sztuk 

maseczek wielokrotnego użytku, z tego miejsca pragnę podziękować grupie „Środa szyje 

maseczki ochronne” ze Środy Wielkopolskiej i nie tylko, bo to w różnych Gminach były 

Panie, które szyły te maseczki, a szczególnie chcę podziękować czterem Wolontariuszkom 

z terenu Gminy Zaniemyśl za uszycie tych maseczek, dziękuję Sołtysom, Radom 

Sołeckim, Pracownikom Urzędu Gminy Zaniemyśl, Strażakom OSP Zaniemyśl oraz 

Wolontariuszom z Patrolu Wędrowniczego z Zaniemyśla za pomoc w ich dostarczeniu, 

koszt produkcji, może nie koszt produkcji, ale jedna maseczka Gminy Zaniemyśl, ze 

środków budżetowych, które przeznaczyłem na zakup materiału, koszt jej wyniósł 0,99 zł., 

rozdysponowano 1967 pakietów z dwoma maseczkami, 121 pakietów z jedną maseczką, a 

więc tam, gdzie na nieruchomości jest jedna osoba to otrzymywała jedną maseczkę, 

jeszcze taka informacja,  myślę, że Państwo o tym wiecie, w ostatnich dniach były dwie 

uroczystości patriotyczne, 229 lat temu uchwalono Konstytucję 3 Maja, a 75 lat temu 

zakończyła się II Wojna Światowa, 8 maja wraz z Panią Prezes Gminnego Związku 

Kombatantów RP i byłych Więźniów Politycznych Panią Zofią Kubiak złożyłem kwiaty                  

i został zapalony znicz pod pomnikiem Powstańców Wielkopolskich w celu uczczenia tak 

ważnych dla Polaków wydarzeń, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, dziękuję, czy są pytania do złożonych 

informacji Wójta z działalności międzysesyjnej 
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Radna Kamila Kołacka, ja ma takie krótkie pytanko, powiedział Pan o tym zamiataniu ulic po 

zimie, 18 tysięcy brutto, zamiatał Śrem, ja się chciałam zapytać dlaczego nie sprząta nasza 

„komunalka” 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, zasady są takie, robimy rozeznanie cenowe i kto nam pozamiata 

za metr kwadratowy czy bieżący tak to określamy najtaniej ten to wykonuje i też tak wyszło, 

dokumenty są, myślałem, że spółka nasza będzie tańsza okazało się, że Śrem przebił naszą spółkę 

cenowo, a z drugiej strony był to samochód taki do zamiatania, porządny, zbierający całość 

piasku, ewentualnie mógł używać wody, spółka oczywiście nie ma takiego samochodu, ze 

względu oczywiście takich, że samochód kosztuje minimum milion złotych i tak to się odbyło, w 

ubiegłym roku zamiatała spółka  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, czy jeszcze pytania do złożonych informacji, 

ja mam takie pytanie, mówił Pan, że jest zrobiona dokumentacja i koncepcja dotycząca 

zagospodarowania domku szwajcarskiego, Rada Gminy w żaden sposób nie miała możliwości 

uczestniczenia ani w koncepcji zagospodarowania tego domku, nie wiedzieliśmy, znaczy, mówił 

Pan, że prowadzone są prace ale w żaden sposób ta koncepcja Radzie nie została przedstawiona, 

czy może nam Pan powiedzieć w jakim kierunku idzie koncepcja zagospodarowania, czy to 

będzie tak jak miało być za Powiatu wyszynk czyli gospoda, czy to raczej jakieś działania 

kulturalne, czy muzealne, bo tak naprawdę rzecz biorąc, powiedzmy sobie szczerze, że Rada nie 

miała możliwości się z tym dokumentem zapoznać, jest to już przedstawione do akceptacji 

Konserwatora Zabytków, czyli tak naprawdę rzecz biorąc, można powiedzieć, żadnej możliwości 

po wydaniu już tej decyzji, żadnej możliwości już nie będzie 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, tak w skrócie, dokumentacja będzie polegała 

na tym, że Konserwator zażyczył sobie pewne elementy, a więc odtworzenie obitek ścian, ścian 

działowych, instalacji w tym budynku i podłóg, to jest wszystko, co będzie się działo w tych 

pomieszczeniach to jest dopiero kolejny etap, tak, że tutaj w dokumentacji są to rzeczy związane z 

Konserwatorem Zabytków, a więc możliwość odtworzenia, jakiego odtworzenia itd., wiadomo, że 

Konserwator projektantom i my też byliśmy tam, osobiście byłem tam raz  z projektantami, 

uzgadnialiśmy pewne rzeczy i   to zawiera tylko ta dokumentacja, jest to dokumentacja, można 

powiedzieć, budowlana, nic nie mówimy o tym co się będzie działo w poszczególnych 

pomieszczeniach, wielkiego pola manewru tam rzeczywiście nie ma, ale co w których 

pomieszczeniach będzie to jest kwestia przyszłości po odtworzeniu wewnątrz domku 

szwajcarskiego za zgodą Konserwatora Zabytków, jeżeli będziemy mieli tą dokumentację, którą 
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też ostatecznie, to były wstępne ustalenia, to poinformuję Państwa i zapoznacie się z tym, że już 

mamy, jak będzie, tu  Konserwator się wypowie w tym temacie, wiem, że były kilkukrotne już 

uzgodnienia z Panią Wojewódzką Konserwator Zabytków w tym temacie, co i jak tych 

projektantów, i tak to wygląda 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, czyli te prace, które zostały wykonane jest to 

jedynie odtworzenie pierwotnego, można powiedzieć, stanu, ten, który powinien być 

przywrócony, a nie koncepcja, koncepcja zagospodarowania będzie dopiero wynikała później 

dopiero z naszych ustaleń, tak, dobrze zrozumiałam? 

  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, to znaczy czy z Państwa ustaleń to nie wiem, nie chcę się 

wypowiadać w tym temacie, mi zależy na tym, żeby jak najszybciej było odtworzenie tego 

zdewastowanego wewnątrz budynku i żeby był kosztorys, żebyśmy mogli iść do Sądu, bo czas 

upływa, a co będzie się w środku potem działo, jak będą zagospodarowane pomieszczenia to jest 

wszystko przyszłość, w tym roku, Szanowni Państwo, bo za chwilę będzie znowu interpelacja, na 

pewno tych robót nie będziemy wykonywać, nie będziemy ich wykonywać do czasu zakończenia 

spraw sądowych, kiedy one się zakończą trudno powiedzieć  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, dobrze, czyli jednym słowem, koncepcja 

tego co się będzie działo w środku jest jeszcze przed nami w tej chwili mamy projekt budowlany 

mówiący o rekonstrukcji, odbudowie domku szwajcarskiego, ok, dziękuję, czy jeszcze pytania do 

złożonych informacji, jeżeli nie to przechodzimy do następnego punktu       

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Nie złożono. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, na ostatniej sesji były dwie interpelacje, 

pierwsza interpelacja Pani Radnej Kołackiej, odpowiedź: 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, czy Pani Radna ma jeszcze pytania do tej 

odpowiedzi 

Radna Kamila Kołacka, nie, dziękuję 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, kolejna interpelacja Radnej Justyny 

Dąbrowskiej dotyczyła przebiegu linii kolejowej, związaną z budową Centralnego Portu 

Komunikacyjnego  
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, ja bym chciała się troszeczkę odnieść do tego 

co zostało zawarte, bo tak naprawdę pytanie dotyczyło dlaczego w momencie podjęcia informacji 

nie przekazał Pan tej informacji Gminie, po prostu wystarczyło przekazać Pani Basi Cukrowskiej, 

która bezpośrednio Radnych informuje, bo tak naprawdę rzecz biorąc Panie Wójcie nie wszyscy                 

z nas wchodzą na stronę Internetową Gminy Zaniemyśl pięć razy dziennie żeby wszystkie 

informacje można było z niej pozyskać i się do nich odnieść, dlatego też nie wszyscy Radni mieli 

taką możliwość, w momencie kiedy informacja nawet pozyskana tak późno jeżeli trafia do biura 

Rady, pracownik biura Rady informuje mnie o takiej sytuacji i ja bezpośrednio przekazuję 

dyspozycję o przekazaniu tego Radnym, faktycznie trzy czy cztery dni jest to za mało, za mały 

okres do tego, żeby zwołać sesję i podjąć jakąś decyzję, bo w przeciwieństwie do Pana, Rada nie 

jest, Rada jest organem kolegialnym i Przewodniczący Rady nie może samodzielnie podejmować 

czy występować w imieniu Rady jeżeli nie ma do tego prolongaty w postaci zgody, opinii 

podjętych wspólnie i to Rada, cała Rada dysponuje Przewodniczącego do tego i to było to pytanie, 

że wtedy mogliśmy, pewnie samodzielnie nie, a tak mógłby każdy z Radnych samodzielnie taką 

jakąś informację czy jakieś wyjaśnienia do tego złożyć, druga rzecz jest taka, że na pewno nie 

przyszło to, jeszcze raz zwróciłam się do Pana Kazimierza Teryta czyli eksperta ds. realizacji                      

z otoczeniem inwestycji o to, o stwierdzenie na jaki adres przyszedł ten dokument, w załączeniu 

adres email sekretariat@zaniemysl.pl, nie przyszło to w formie papierowej, do wszystkich ponad 

700 Gmin przyszło w formie elektronicznej, czy nie dotarło na tą pocztę elektroniczną, czy zostało 

po prostu gdzieś zapodziane w natłoku różnych informacji, ja w to nie wnikam, bo to jest zawsze 

słowo przeciwko słowu, tylko po prostu chodzi o samą informację przekazywaną, nie wiem, 

wydaje mi się, że wypracowałyśmy z Panią Sekretarz porozumienie przynajmniej co do mnie 

jeżeli chodzi przekazywanie informacji, ja Panu te informacje przekazuję, po prostu przekazuje je,  

Pani  Basia przekazuje te informacje dalej czy Panu bezpośrednio czy pracownikowi 

zainteresowanemu, a tutaj, to była bardzo ważna sprawa, Panie Wójcie, i szkoda, że ta informacja 

po prostu do biura Rady nie trafiła, a tak jak mówię, trudno wymagać ciągłego siedzenia na 

stronie internetowej Gminy Zaniemyśl i wyłuskiwania wszystkich informacji, bo każdy z nas 

pracuje, co innego jeżeli ta informacja trafia do biura Rady i jest po prostu przez pracownika dalej 

dysponowana  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, jeżeli mogę powiem tak, Pani ma swoje spojrzenie Pani 

Przewodnicząca, ja mam swoje spojrzenie, zareagowałem od razu, nie otrzymaliśmy żadnych 

informacji w formie elektronicznej, pocztą elektroniczną, kazałem sprawdzać to wszystko, w 

komputerach i w  wydrukach i nigdzie to nie było odnotowane więc ja bym prosił jeżeli Pani ma 

mailto:sekretariat@zaniemysl.pl
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na piśmie od tego Pana to bardzo bym prosił i się zwrócę do niego, żeby on przekazał nam, że 

tutaj na naszą skrzynkę ta informacja czy te konsultacje wpłynęły, bo nie mamy żadnego śladu, 

informatyk szukał, myśmy szukali, sekretariat szukał i nie było, ta informacja była przeze mnie 

podjęta, właściwie przez pracownika, który mi to przekazał z Gminy Kórnik i zaraz z automatu po 

wydrukowaniu map skierowałem te swoje spojrzenie, myślę, że spojrzenie takie, jakie to było 

uzgadniane, bo parę lat temu przecież ta szybka kolej  i ta trasa już była konsultowana w Gminie 

Zaniemyśl, i we wszystkich Gminach, nie wiem dlaczego tak to się teraz odbywa, pewnie tylko, 

żeby mieć potwierdzenie ale rzeczywiście oficjalnego żadnego pisma czy nawet w formie drogą 

elektroniczną tu u nas nie było, i takie dostałem informacje od pracowników, którzy odbierają 

pocztę elektroniczną czy w sekretariacie i Referat Infrastruktury też nad tym pracował, jedna 

rzecz, myślę, że Państwo już o tym wiecie, pojawiła się trasa dla mnie nie do przyjęcia, dla 

mieszkańców chyba nie do przyjęcia, a więc tam gdzie robimy plan miejscowy, przez Jeziory 

Wielkie, w przesmyku między jeziorem a z tyłu za zabudowaniami Jezior Wielkich ma szybka 

kolej przebiegać i tutaj przeciwko temu zaprotestowałem, pokazałem jakbym to widział, 

oczywiście są dwie trasy, które są do wyboru, myślę, że ta trasa, która była kiedyś uzgadniana, a 

więc powyżej Płaczek, tam gdzie S11 też ma być, poniżej Annopola, powyżej Śniecisk                                

w kierunku Gminy Kórnik, z tej mojej odpowiedzi też to tak wynika, po prostu powiem tak, tak 

się nie robi, że wchodzi się na teren Gminy Zaniemyśl czy innych Gmin i nie ma rzeczywiście 

konsultacji itd., tylko gdzieś, ktoś, coś itd., przeważnie to jest tak, że Urząd Wojewódzki 

otrzymuje dalej Urząd Wojewódzki rozsyła w formie elektronicznej czy papierowo na wszystkie 

Gminy, których dotyczy ten przebieg, nie wiem dlaczego tak się stało, nie mam zamiaru niczego, 

nigdy nie ukrywałem przed mieszkańcami i przed Radą, jeżeli bym miał stosowne pisemko itd., na 

pewno bym to przekazał, to tyle, bo więcej to możemy gdybać, mówić itd., myślę, że po prostu 

stała się sprawa, której nikt nie przewidywał, że w tej formie ten, który chce budować i ten, który 

jest zobowiązany do konsultacji itd., przebiegu, no w ten sposób działa, nie ode mnie to zależy                   

i od Rady Gminy też nie zależy  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, pewnie, że tak, ja po prostu bardzo proszę, że 

jeżeli są prawy ważne, które trafiają do Pana Wójta i mogą dotyczyć i Rada może w tym pomóc, 

bym prosiła o przekazywanie tych informacji do biura Rady, bo naprawdę nie chciałbym obciążać 

naszego pracownika, Panią Basię, żeby po prostu co godzinę wchodziła na stronę zaniemyską                  

i sprawdzała czy coś nie pojawiło się gdzie Rada mogłaby jakieś informacje, gdzie Rada mogłaby 

w tym pomóc, czy wyrazić swoje zdanie wzmacniające Pana zdanie, bo również większość 
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Radnych ten korytarz nr 3, który przechodzi między jeziorami i przecinał Lubonieczek był nie do 

zaakceptowania ale po prostu proszę o nas pamiętać  

Radny Tomasz Grabowski, ja tylko chciałem zgłosić taką rzecz, że być może  z serwerami się 

dzieje na terenie Gminy Zaniemyśl, bo na ostatniej Komisji zgłaszałem też Radnemu Biskupowi, 

że nie dochodzą informacje na temat Komisji i załączniki, ostatnio mieliśmy spotkanie, ja 

wcześniej na emaila dostałem informację, natomiast nie weszło to z adresu gminnego, tam gdzie 

powinno formalnie wchodzić jako zgłoszenie komisyjne, więc może gdzieś serwery mają 

założone firewoll-e, być może mają założone jakieś blokady wielkościowe co do załączników i po 

prostu tego nie przepuszczają  

7. Podjęcie uchwał: 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, chciałam stwierdzić, że na Sali sesyjnej 

obecnie mamy 14 Radnych 

1) projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od 

nieruchomości przedsiębiorcom, których płynność finansowa uległa pogorszeniu 

w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-

19 przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, chciałam wrócić do wątku, który już poruszałam na Komisji 

wspólnej i dalej przedstawiając ten projekt uchwały nie przytacza Pani dokładnie przepisu art. 

15k, który jest podstawą uchwalenia tego zwolnienia, ja wtedy na Komisji prosiłam Państwa, 

żebyście dokładnie się przyjrzeli brzmieniu tego przepisu, tam są trzy słowa, których nie ma w 

naszym uzasadnieniu, które też teraz Pani ominęła, ustawodawca zapisał, że Rada Gminy może 

przedłożyć w drodze uchwały wskazanym grupom przedsiębiorców, których płynność finansowa 

uległa pogorszeniu, terminy płatności, my nie wskazujemy, znaczy w tym projekcie nie 

wskazaliśmy, nie możemy twierdzić, że określenie – przedsiębiorców, którym płynność finansowa 

uległa pogorszeniu itd. to jest to wskazanie ponieważ ten zbiór przedsiębiorców wyodrębnił już 

ustawodawca i on prosi Rady Gminy, które chcą udzielić takiej ulgi, żeby doprecyzowali poprzez 

wskazania i teraz ja rozumiejąc intencje tutaj autorów projektu mam taką propozycje, jeżeli będzie 

taka potrzeba to za chwile to zgłoszę wnioskiem formalnym, żeby brzmienie paragrafu pierwszego 

uchwały uzupełnić o dwa słowa, że przedłuża się termin płatności rat podatku od nieruchomości 

wszystkim grupom przedsiębiorców, w ten sposób uczynimy zadość dyspozycji ustawodawcy 

wskazując te grupy i nawet uwypuklimy tutaj intencje właśnie projektodawców, będzie widać, że 
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chcemy, aby z tego zwolnienia mogli korzystać faktycznie wszyscy ci przedsiębiorcy, których 

dotknęły negatywne skutki COVID, to jest na razie zapytanie, no właśnie jak tutaj autorzy 

projektu potraktowali te trzy słowa ustawodawcy – wskazane grupy przedsiębiorców  

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, oczywiście ja jestem nie dopuszczany przy tej uchwale do głosu         

i na Komisji, Szanowni Państwo, ja mówię do mieszkańców, ale teraz to co chciałem powiedzieć 

na Komisji Radzie, przedstawić tu na sesji i też mieszkańcom, a szczególnie przedsiębiorcom, 

oczywiście mieliśmy możliwości różne, analizowaliśmy to, między innymi dlatego ta sesja, żeby 

ta uchwała, która dzisiaj będzie podjęta, żeby była wydrukowana w Dzienniku Urzędowym do 

piętnastego i będzie obowiązywała przedsiębiorców i w maju, i w czerwcu, jeżeli to by było po 

piętnastym wówczas już maj praktycznie przedsiębiorcy nie mogą przesunąć terminu płatności, 

zdecydowałem o takiej formie tej uchwały, żeby ona była przede wszystkim dla przedsiębiorców 

prosta, zrozumiała i żeby nie było dziesiątek czy paru załączników do tego, dla przedsiębiorców, 

szczególnie tych małych, zawsze są utrudnieniem, ta uchwała mówi, że w związku z tą ustawą                  

o COVID-ie wszyscy przedsiębiorcy, a nie tylko wymienieni w ustawie, co mają zakaz 

prowadzenia działalności itd., mogą mieć przesunięty termin płatności, wszyscy działający na 

terenie Gminy, termin płatności do końca września jedynie tylko wystarczy napisać oświadczenie, 

proste, moim zdaniem, zrozumiałe, dla wszystkich czytelne, nie wszyscy, oczywiście, mają 

spadek, mogą mieć spadek przychodów w swojej firmie itd., ale to będzie podlegało później 

weryfikacji czy rzeczywiście tak powinno być, i co jeszcze ważne, w tej formie ta uchwała to nie 

jest pomoc publiczna, każdy zapis procentowy, ilościowy itd., wymaga kolejnych dokumentów, 

analiz i podlega pomocy publicznej, w tej formie ta uchwała nie jest pomocą publiczną, gdyż 

dotyczy wszystkich dotkniętych, a nie tylko tych branż, które rzeczywiście nie pracowały, kolejna, 

Szanowni Państwo, uchwała, mówię to do przedsiębiorców i mieszkańców, będzie przeze mnie 

wywołana na kolejnej sesji, gdzie będzie mowa o zwolnieniu z podatku od nieruchomości, która 

obowiązuje przedsiębiorców i wówczas już będzie trochę załączników, trzeba będzie przedstawić 

itd., żeby one podlegały weryfikacji i wtedy będzie tak wymierne to, bo to jest tylko przesunięcie, 

jeżeli będzie ta kolejna uchwała nad, którą będziemy intensywnie pracować, to będzie już 

wymierna, a więc za jakiś okres czasu, czy jakiś procent podatku od nieruchomości 

przedsiębiorcy, firmy nie będą płaciły, tyle mam do dodania jeżeli chodzi o tą uchwałę, możecie 

Państwo zdecydować i Państwo decydujecie o tym, czy rzeczywiście chcemy pomóc 

przedsiębiorcom w tej dzisiaj, żeby do piętnastego, a więc przesunąć im terminy płatności, 

przedsiębiorcy są różnie dotknięci tym COVID-em, niektórzy nie prowadzą działalności, 

niektórzy maja mniejsze obroty, chociaż mogą prowadzić, my chcemy generalnie, 
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zaproponowałem, żeby wszyscy, którzy czują, że i widzą, że mają mniejsze obroty w związku                      

z taką sytuacja pandemii mieli przesunięty termin płatności, koniec, kropka, nic więcej, a 

umorzenia to jest kolejny etap, który myślę, że nastąpi, zwolnienie z podatku to jest kolejny temat, 

kolejnej uchwały nad, którą będziemy pracować, dziękuję 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, bardzo dziękuję za tą informację, ale to nie była odpowiedź na 

moje pytanie, to wszystko wiemy i z tym się zgadzamy, że to przesunięcie w czasie powinno 

dotyczyć wszystkich przedsiębiorców, ok, mi tylko chodzi o to, żeby ta uchwała wypełniała 

dyspozycję ustawodawcy 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, tak ja zrozumiałam, chodzi o to, aby po prostu w treści 

tego paragrafu pierwszego umieścić zapis, że dotyczy wszystkich przedsiębiorców, których ta 

płynność, tak  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, np. przedłuża się terminy płatności rat podatku od 

nieruchomości wszystkim grupom przedsiębiorców i oczywiście gdyby tak miało być to też 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, znaczy wszystkim w sensie nawet tych, których nie 

dotknął 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, nie, nie, przecinek i lecimy dalej 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, ok, ja myślę, że tu, jeśli Państwo pozwolicie, koleżanka 

się wypowie na ten temat, wydaje mi się, ze w tym momencie ta uchwała nie traci tego 

pierwotnego sensu przez dodanie – wszystkich, tego wyrazu – wszystkich, co prawda, tak jak już 

wspominaliśmy, wszystkie projekty uchwał, które Państwu przedstawiamy zgodnie z ta naszą 

wiedzą merytoryczną liczymy na to, że organ nadzoru nie zakwestionuje, więc w tej chwili, takie 

jest moje zdanie, zobaczymy ewentualnie czy koleżanka coś doda czy uzupełni, ten zapis – 

wszystkich przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu prawdopodobnie nie 

zmieni jakby sensu  treści tej uchwały i będzie dopuszczalna, ale  tak mówię, tego pewnika po 

prostu na sto procentu nikt z nas Państwu nie zagwarantuje, nie wiem teraz czy koleżanka Pani 

Renata  

Renata Wolska - Sadyś podinsp. ds. wymiaru podatków, zapis, który mamy zawarty w 

uchwale wyraźnie nam mówi o wskazaniu grupy przedsiębiorców i to są ci przedsiębiorcy, 

których faktycznie ta płynność finansowa została jakby zakłócona i ten zapis jest zgodny                           
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z zapisem, o którym mówi się w paragrafie 15q, ona dotyczy, przedsiębiorców dzielimy na 

przedsiębiorców, którzy utracili płynność finansową i którzy nie utracili tej płynności finansowej   

i ta uchwała jest skierowana faktycznie dla przedsiębiorców wszystkich, którzy utracili tą 

płynność finansową i tutaj trzeba by jakby rozgraniczyć te dwie grupy, tak 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, ale tę grupę wyodrębnił już ustawodawca i oprócz tego polecił 

Radom, żeby jakoś inaczej też określiły z pośród tych, którzy utraciły płynność 

Renata Wolska - Sadyś podinsp. ds. wymiaru podatków, jeżeli my tutaj wymienimy 

konkretnie, o których przedsiębiorców nam chodzi  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, chodzi nam konkretnie o wszystkich 

Renata Wolska - Sadyś podinsp. ds. wymiaru podatków, nie możemy tak 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, wszystkim grupom, tak,  

Renata Wolska - Sadyś podinsp. ds. wymiaru podatków, ale ona dotyczy wszystkich grup 

przedsiębiorców, którzy utracili płynność finansową  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, dokładnie tak chcemy, żeby tak było sformułowane 

Renata Wolska - Sadyś podinsp. ds. wymiaru podatków, i tak to jest sformułowane w tej 

uchwale, ten zapis właśnie o tym mówi 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, w uchwale tak nie jest 

Renata Wolska - Sadyś podinsp. ds. wymiaru podatków, przedłuża się terminy płatności rat 

podatku od nieruchomości przedsiębiorcom, których płynność finansowa uległa pogorszeniu                    

w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID, czyli 

każdy przedsiębiorca, zarówno kosmetyczka, która będzie podlegała uchwale, jeżeli tak będzie 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, prosiłabym Pana Radcę o wypowiedzenie się 

czy dodanie – wszystkim grupom przedsiębiorców, zmieni istotnie tą uchwałę i czy wpłynie na jej 

postrzeganie czy poprawność prawną 

Radca Prawny Marek Grzelak, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, dyskusja ta, która się 

wytworzyła dotyczy tego, żeby pokazać tych przedsiębiorców, tych którzy byliby adresatami tej 
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uchwały i z tego co tutaj zauważam jest tak, że Pani Radna postuluje, aby przez użycie słowa 

„wszystkich” spowodować to, że zgodnie z intencją ustawodawcy ta grupa tych przedsiębiorców 

zostanie określona rodzajowo jak tych, którzy utracili płynność finansową z powodu COVID-19, 

ja myślę, że ta proponowana zmiana no nie wpłynie w jakikolwiek sposób na istotę i sens tego 

zapisu, natomiast ta uchwała ma szczególnego rodzaju przesłanie, chodzi tutaj o udzielenie 

pomocy tym przedsiębiorcom w związku z zaistniałą sytuacją spowodowaną tymi trudnościami 

związanymi w naszym kraju, w Polsce oczywiście, epidemicznymi, aby jak najszybciej, jak 

najsprawniej tym podmiotom wyjść naprzeciw i tak jak potem było tu mówione przez 

projektodawcę, Pana Wójta, przyjdzie moment ten, że Państwo będziecie pracować nad uchwałą 

ta druga stanowiącą pewnego rodzaju uzupełnieniu, odstąpieniu od ściągalności tej należności ale 

chcę powiedzieć tyle, jeszcze na koniec, że dobrze się dzieje, że, jeśli Państwo dopuścicie w takim 

kształcie tę uchwałę z proponowaną poprawką, że ta uchwała instrumentalnie będzie bardzo dobra 

wyjścia naprzeciw interesom przedsiębiorców, to tyle, natomiast uważam, że proponowana 

poprawka, bo jeszcze wniosek formalny nie został złożony absolutnie nie przyczyni się Pani 

Przewodnicząca do tego, żeby wypatrzyć intencję uchwałodawczą co do szybkiego i skutecznego 

udzielenia pomocy podmiotom na którą to pomoc oczekują 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, a spełni warunek ustawy zasadniczej, która 

jest akurat, będzie bardziej doprecyzowana, jeżeli mamy wprowadzić bardzo proszę Radną 

Katarzynę Gomułkiewicz  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, może po wyczerpaniu się głosów w dyskusji 

Radny Tomasz Grabowski, chciałem tylko zwrócić uwagę, że w oświadczeniu wkradł się błąd, 

oświadczenie można złożyć – punkt 1, podpunkt a) w formie elektronicznej podpisany nie 

profilem zaufania, tylko zaufanym, nie ma profilu zaufania 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, to może jednym wnioskiem to zmienimy 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, dobrze, może jednym wnioskiem te 

wszystkie uwagi, które wynikną, bardzo proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz wniosek 

formalny 

Wniosek formalny zgłoszony przez Radną Katarzyne Gomułkiewicz, w takim razie uprzejmie 

proszę o: 
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- przyjęcie zmiany i nadanie zmiany brzmienia paragrafu 1:  

"Przedłuża się terminy płatności rat podatku od nieruchomości wszystkim grupom 

przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z 

ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19"  

- oraz uzupełnienia uzasadnienia, w drugim akapicie, to jedno długie zdanie, poprzez uzupełnienie 

tych trzech słów z ustawy, które zostały pominięte i nadanie mu brzmienia: 

"Stosownie do art. 15q ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych 

chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych, rada gminy może 

przedłużyć, w drodze uchwały, wskazanym grupom przedsiębiorców, których płynność 

finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID-19 terminy płatności rat podatku od nieruchomości, 

płatnych w maju i czerwcu 2020 r., nie dłużej niż do dnia 30 września 2020 r."  

- i trzecia zmiana, w formularzu oświadczenia zmienić w podpunkcie a) profil zaufania na profil 

zaufany 

Głosowano wniosek formalny w sprawie: 

- zmiany zapisu paragrafu 1, nowy zapis:  

"Przedłuża się terminy płatności rat podatku od nieruchomości wszystkim grupom 

przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku                                

z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19"  

- oraz zmiana zapisu treści uzasadnienia, drugi akapit  

"Stosownie do art. 15q ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych 

chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych, rada gminy może 

przedłużyć, w drodze uchwały, wskazanym grupom przedsiębiorców, których płynność 

finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID-19 terminy płatności rat podatku od nieruchomości, 

płatnych w maju i czerwcu 2020 r., nie dłużej niż do dnia 30 września 2020 r."                  

- i w załączniku do uchwały zamienić zapis, zapis powinien brzmieć: 
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a) w formie elektronicznej przez elektroniczną skrzynkę podawczą EPUAP organu 

podatkowego podpisany profilem zaufanym lub kwalifikowanym podpisem 

elektronicznym" 

 

przed przystąpieniem do głosowania wniosku formalnego Przewodnicząca Rady Gminy 

odczytała wprowadzone zmiany 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 

Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Grześkowiak 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

 

przed przystąpieniem do głosowania Przewodnicząca Rady Gminy odczytała uchwałę                       

z wprowadzonymi, przegłosowanymi zmianami zmiany 

Głosowano w sprawie: 

przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości przedsiębiorcom, których płynność 

finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID-19 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 
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Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XIX/149/2020 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, zanim przejdziemy do kolejnej uchwały to 

chciałam powiedzieć, że pewnie czujemy jako Radni niedosyt, ze nie podejmujemy dwóch 

uchwał, od razu prolongującej raty podatku, a także zwalniającej, dlatego, że przedsiębiorcy, 

którzy zostali objęci zakazem pracy i zakazem zarobkowania tak naprawdę rzecz biorąc chyba są 

w najgorszej sytuacji i dla nich jak najwcześniej taka uchwała powinna być podjęta, tutaj też 

można ubolewać, ze to zwolnienie mogło, to odroczenie mogło być również w kwietniu naliczone 

dla naszych przedsiębiorców, cieszyć się należy, że zdążyliśmy w maju 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, ja mam taką gorącą prośbę ponieważ nasze uchwały na e-sesji 

są publikowane w formie plików nieedytowalnych, podobnie w Dzienniku Urzędowym 

Wojewody – to są pdf-y, żeby jak tylko ta uchwała wejdzie w życie czyli w dniu publikacji, żeby 

był udostępniony ten formularz w formie edytowalnej, tak, żeby ci przedsiębiorcy, zainteresowani, 

którzy chcą złożyć wniosek przez ePUAP  faktycznie to szybciutko wypełnić 

 

2) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2020 przedstawiła 

Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 

uwag do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2020 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
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NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, ja bardzo się cieszę z tych zmian 

budżetowych dlatego, że zostały jak gdyby wypełnione postulaty Radnych i też obietnica Wójta, 

która została złożona na ostatniej sesji, że pieniądze na kulturę i na promocje, poniekąd, bo 

ścieżka historyczna jest też bardzo ważnym elementem działań naszej Gminy 

Uchwała nr XIX/150/2020 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

3) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka 

Kultury w Zaniemyślu za 2019 rok przedstawił dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury                           

w Zaniemyślu, Bartosz Godziewski 

Radny Tomasz Grabowski, nie wiem jakie to ma znaczenie, natomiast tak trochę mylący jest 

zapis uchwały, mówię o paragrafie pierwszym, punkt drugi – zysk netto za rok 2019 w wysokości 

45.161,09 zł. zostanie przeznaczony na pokrycie straty z roku ubiegłego, jesteśmy w roku 2020, 

ktoś to może po prostu źle odebrać więc powinno być wpisane, że za 2018 rok, moim zdaniem 

oczywiście 

 

dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Bartosz Godziewski, tak to będzie strata z roku 

poprzedniego, 2018, która wyniosła wtedy 9.906,18 zł. 

Radny Tomasz Grabowski, tak ale chodzi o to, żeby formalnie wpisać rok 2018, bo jeżeli 

mówimy o roku ubiegłym to ktoś czytając uchwałę w tej chwili może się odnieść, że to jest za 

2019 pokrycie straty 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, bardzo proszę Pana Radcę Prawnego                       

o wypowiedzenie się w tej kwestii, bo wszelakie zmiany wymagają wniosku formalnego więc 

może najpierw rozwiejmy to, dla mnie to jest jasne, jest to w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego, jest jasno napisane w 2019 roku,  w związku z tym ubiegły rok to rok 2018, to tylko 

moje takie spostrzeżenie i myślę, że czytamy tą uchwałę całościowo, a nie wyrywkowo to jest ona 

jasna 

Radny Tomasz Grabowski, ok, jeżeli Państwo Radni uważają, że jest to czytelne wycofuję, 

dziękuję 
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Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu za 2019 rok 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr XIX/151/2020 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

4) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej Gminy 

Zaniemyśl za 2019 rok przedstawiła dyrektor Biblioteki, Alina Sobkowiak 

Radny Tomasz Grabowski, ja ostatnio zauważyłem, że był błąd, natomiast też wydaje mi się, że 

albo w tej chwili coś niedokładnie zrozumiałem, albo jest błąd, jeżeli mówimy o zwiększeniu 

pozycji wartości umorzenia księgozbioru, mamy książki, zwiększenie jest o 15.947,63 zł.,                         

w podsumowaniu, poniżej, na zakup książek wydano tylko 15.201,63 zł., zwiększenie jest inne od 

zakupu książek 

 

dyrektor Biblioteki Alina Sobkowiak, nie zakup musi być taki sam jak zwiększenie 

 

Radny Tomasz Grabowski, a nie jest, strona trzecia, tabelka, podpunkt e – wartości umorzenia 

księgozbioru, zwiększenie za 15.947,63 zł., w tabeli, a poniżej w opracowaniu pisemnym jest 

informacja – przyznane środki wydano, po kolei, zakup książek 15.201,63 zł. 

 

dyrektor Biblioteki Alina Sobkowiak, tu będzie pomyłka, 15.201,63 zł., powinno być                          

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, czy jest Pani pewne tego, że w podpunkcie e) 

wartość 

dyrektor Biblioteki Alina Sobkowiak, może zostawmy, bo sprawdzę dokładnie 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, tylko za bardzo nie mamy jak sprawdzać 

dokładnie, bo jesteśmy w trakcie procedowania uchwały, jeżeli jest błąd to możemy go w tej 

chwili poprawić, w takim przypadku, proponuję przerwę, myślę, że 5 – 10 minut nam wystarczy, 

Pani dyrektor skonsultuje ta sprawę z Panią księgową i wyjaśnimy to, bo niech się wypowie 

specjalista w tej kwestii  

 

PRZERWA 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, wznawiam obrady dzisiejszej sesji i tutaj 

doszliśmy w rozmowach z Radą, że jednak nie ma żadnego błędu, myślę, że Pani dyrektor może 

też przedstawić, skąd się wzięła ta różnica, jeżeli nie to ja poproszę Radną Jolantę Jóźwiak o 

przedstawienie tej różnicy, skąd się wzięła ta różnica  

 

Radna Jolanta Jóźwiak, ja tutaj doszłam, że ta różnica to jest stąd, że mamy z dotacji – zakup 

książek na kwotę 15.201,63 zł., natomiast książki otrzymane w darze są na kwotę 746,00 zł., co 

razem sumując daje nam kwotę, która jest w tej tabeli 15.947,63 zł., które wchodzi na zwiększenie                          

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, czyli wszystko gra, sprawozdanie jest 

wypełnione prawidłowo, czy jeszcze są pytania do tego sprawozdania, jeżeli nie ma to bardzo 

proszę o głosowanie 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej Gminy Zaniemyśl za 2019 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 
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Uchwała nr XIX/152/2020 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 

8. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, dwie sprawy, pierwsza to komentarz do zmiany budżetu, Pani 

Przewodnicząca powiedziała, że bardzo się cieszymy z przyjętych zmian, oczywiście, że się 

cieszymy ale to jest dopiero krok do realizacji zadań z zakresu kultury, bo teraz potrzeba ogłosić 

konkurs i mam nadzieję, że ten konkurs zostanie ogłoszony bez zwłoki tak jak konkurs na 

realizację zadań z zakresu kultury fizycznej, był ogłoszony bardzo szybko, bo jeszcze przed 

przyjęciem budżetu na 2020, tak ten mam nadzieję, że będzie ogłoszony w miarę szybko i druga 

sprawa, w trakcie sesji dotarło do mnie pytanie od mieszkańca, który ogląda transmisję, do 

informacji przedstawionych przez Pana Wójta o zamiataniu ulic, pytanie jest, czy będą też 

zamiatane ulice w innych miejscowościach poza Zaniemyśla 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, z informacji, które posiadam Powiat Średzki zamiatał ulice nie 

tylko w Zaniemyślu ale też poza Zaniemyślem, jeżeli chodzi o drogę wojewódzką to nie mam 

informacji kiedy to nastąpi, nastąpiło wymalowanie pasów przez Zarząd Dróg Wojewódzkich, a 

zamiatania jeszcze nie było, nie wiem czy nie rozstrzygnęli jeszcze przetargu, czy to będzie 

później, nie potrafię tego na dzień dzisiejszy odpowiedzieć  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, a drogi gminne poza Zaniemyślem 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, drogi gminne nie zamiatamy, tylko ulice zamiatamy, tam gdzie są 

krawężniki, dróg się nie zamiata, tylko ulice się zamiata 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, ok, są też ulice w innych miejscowościach niż Zaniemyśl 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, pracownicy, z tego co wiem, intensywnie, w okresie, pewnie na 

początku marca, czy koniec lutego, gdy wiedzieliśmy, że zima się kończy, przejeżdżali te 

wszystkie ulice i tam, gdzie było najgorzej tam było zamiatanie, nie było na pewno na wszystkich 

ulicach zamiatanie ze względu na środki finansowe 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, dziękuję 
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Radny Marek Stroiwąs, Panie Wójcie chciałbym jeszcze powrócić do tych wyciętych drzew 

przy ulicy Poznańskiej, Poznańska-Ogrodowa, ten narożnik, wiem, że jest to ulica powiatowa, ale 

mam pytanie czy Gmina mogłaby tam posadzić drzewa, już mówię dlaczego, dlatego, że kierowcy 

zrobili sobie parking z tego chodnika i ten chodnik ulega zniszczeniu, jest rozjeżdżany, już tam 

widzę pewnych elementów nawet brakuje w tym chodniku 

 

 Wójt Gminy Krzysztof Urbas, to znaczy, jeżeli chodzi o posadzenie drzew to od razu 

odpowiadam, że nie, jest od tego zarządca drogi i Powiat, ja mogę napisać pisemko, że był 

wniosek o posadzenie drzew lub też, żeby ustawić, nie wiem, jeszcze jakieś znaki, żeby kierowcy 

tam na ten chodnik nie wjeżdżali, myślę, że to jest lepsze rozwiązanie, bo mając na uwadze to, że 

będzie kiedyś, mam nadzieję, dożyję, ulica Ogrodowa i widoczność na tym skrzyżowaniu przez te 

drzewa była ograniczona, a zakładamy, że jeżeli będzie ulica to będzie jeszcze większy ruch                       

i więcej samochodów tam będzie wyjeżdżało 

 

Radny Marek Stroiwąs, chodzi mi tylko, żeby nie niszczyć tego chodnika 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, no tak, ja też bym chciał, widzę wielokrotnie, że niestety 

kierowcy mają, nie szanują przepisów i wjeżdżają nie tylko w tym miejscu ale w inne miejsca też 

na chodniki  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, a czy pamięta może Pan Wójt czy zezwolenie na usuniecie 

tych drzew, wydane na rzecz Powiatu, był obowiązek właśnie nasadzeń zastępczych 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, nie, nie przypominam sobie, my prowadzimy postępowanie na 

wycinkę za zgodą, oczywiście przy drogach jest zawsze dyrektor Regionalny Ochrony 

Środowiska ale czy było zapisane, że mają być za dwa drzewa usunięte – dwa drzewa posadzone, 

do przykładu mówię, tego sobie nie przypominam 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, nie wiem czy dobrze pamiętam, ja 

rozmawiałam jeżeli chodzi o wycinkę przynajmniej tutaj z ulicy Raczyńskiego to są nasadzenia 

zastępcze tam zaplanowane, tylko jest na to chyba okres dwóch lat, na te nasadzenia, nie widzę 

dalszych pytań, chciałabym przejść do sprawy, którą poruszaliśmy na ostatniej Komisji  wspólnej, 

a mianowicie o wozie bojowym dla Kępy Wielkiej, dosyć dużo o tym mówiliśmy i tak naprawdę 

rzecz biorąc pewnych rzeczy nie mieliśmy świadomości  w związku z tym zwróciłam się do 
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jednostki, Zarządu jednostki OSP Kępa z pytaniem o to jaki oni samochód potrzebują ale również 

do Komendanta Powiatowego Straży Pożarnej w Środzie Wielkopolskiej i chciałabym Państwu te 

pisma odczytać tak żebyśmy mieli pogląd na to jak to wygląda sytuacja i pewnie zweryfikowali te 

opinie, które wydaliśmy na tej Komisji, pismo od Zarządu Ochotniczej Straży Pożarne w Kępie 

Wielkiej, pismo dotyczyło potrzeb jednostki odnośnie wozu bojowego: 

 

„W odpowiedzi na pismo z dnia 06.05.2020 r dotyczące propozycji parametrów średniego 

samochodu pożarniczego którego zakup ma być dokonany w 2020 r. dla naszej jednostki, 

współfinansowanego między innymi z budżetu Gminy Zaniemyśl . Informuję iż 

najważniejszymi cechami jakie powinien posiadać średni wóz ratunkowo- gaśniczy                     

   1. Napęd 4x4  -   ze względu na charakter działań naszej jednostki ,trudny teren na 

obszarze którego wykonywane są wyjazdy ratowniczo-gaśnicze  : 

- piaszczysty  ( pożary lasów, pól uprawnych   łąk ,gospodarstw rolnych) 

- podmokły (działania przeciwpowodziowe w dorzeczu rzeki Warty i kanału Moskawa – 

rozlewiska , bagna , wały przeciwpowodziowe ) 

- nierówny 

Niejednokrotnie od posiadanego napędu zależy szybkość , bezpieczeństwo i możliwość 

dojazdu  do miejsca działań. 

2. Radiostacja samochodowa która jest nieodzownym i wymaganym elementem 

wyposażenia auta bojowego. Bez łączności z PSP i innymi jednostkami OSP nie ma 

możliwości wyjazdu poza teren strażnicy.  Radiostacja zamontowana na naszym 

dotychczasowym samochodzie działa wadliwie . Ze względu na wiek i zużycie naprawa jest 

nieekonomiczna i niemożliwa 

3.  Zbiornik wodny o pojemności minimum 2500 l ,zamontowany bezpośrednio na 

samochodzie. Umożliwia efektywne uczestnictwo w pożarach i wypadkach w miejscach 

gdzie nie ma  dostępu do źródła wody ( hydrant , zbiornik wodny). 

Sytuacje takie występują podczas gaszenia pól , lasów, wypadków drogowych). 

Parametry techniczne samochodu opisane powyżej są priorytetowe . 

Jednocześnie informujemy , że jednostka chce ( już rozpoczęła prace  ) uczestniczyć w 

modernizacji  garażu do samochodu ratowniczo-gaśniczego którego zakup jest planowany. 

Będziemy również zwracać się do naszych sponsorów o wsparcie finansowe tej inwestycji. 

Zwracamy się z prośbą o uwzględnienie wymienionych parametrów podczas przetargu . 

Pragniemy służyć , jak najlepiej , jak najdłużej, ratując  mienie mieszkańców naszej Gminy i 

Powiatu . 

Prosimy o uwzględnienie naszej opinii . 

 

 

Z poważaniem 

Zarząd 

Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Kępie Wielkiej” 

 

 

a teraz pismo od Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Środzie Wielkopolskiej 

jako od jednostki, która dysponuje ten wóz bojowy, który ma przyjść do naszej Gminy: 
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myślę, że chyba należałoby zweryfikować opinię, o której mówiłam z tego względu, że samochód, 

bojowy samochód, który przyjdzie do Kępy Wielkiej nie może odpowiadać parametrom garażu 

tylko jego działalności bojowej i to przede wszystkim to co, musimy też pamiętać, że samochód 

będzie służył strażakom może 20, może 30 lat, i on przede wszystkim musi spełniać warunki do 

celów ratowania życia ludzkiego, a nie do wymiarów garażu, mówił Pan Wójt o samochodzie na 

tylny napęd z jakimś obniżonym podwoziem, myślę, że w tej sytuacji po takich tutaj 

wyjaśnieniach od specjalistów chyba priorytetem jest samochód z napędem 4 na 4 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, oczywiście ja ten temat poruszyłem na 

ostatniej Komisji, chciałem z Państwa opinią się zapoznać ale też wiem i wiedziałem czego 

oczekują druhowie z OSP Kępa, wiem jakie jest zdanie Komendy czy Komendanta Powiatowego 

Straży Pożarnej, oczywiście samochód zakupuje Gmina z budżetu Gminy i to chyba Państwo 

bierzecie pod uwagę i zaraz powiem jak się ma stan na dzień dzisiejszy, a więc po spotkaniu ze 

strażakami z OSP Kępa w ubiegłym tygodniu zdecydowałem, że będzie zakupiony samochód 

pożarniczy średni, bo taki musimy kupić, z napędem na cztery koła i to już nie podlega dyskusji, 

oczywiście tamten samochód też nie był dostosowany do tego co mówiłem, garaż nie był 

dostosowany do samochodu, ale było dużo mniej pracy, zdecydowaliśmy, że będziemy 

przebudowywać ten garaż, który jest na wysokość za niski i na długość za krótki, na tym 

spotkaniu też był potencjalny projektant, zapoznał się ze stanem, z konstrukcją itd.,                                     

i zdecydowaliśmy, żeby uniknąć prac konstrukcyjnych, dachowych itd., bo byłaby potrzeba, żeby 

coś zmieniać, garaż będziemy obniżać, a więc płytki, które są tam położone z gresu przy 

ówczesnej inwestycji żeśmy położyli na posadzki istniejące, nie wiemy jaka ta posadzka jest, a 

myślę, że trzeba ją wymienić, bo tam nigdy taki samochód nie stał o tym ciężarze, żeby nie 

powtórzyła się sytuacja taka jak była tu w OSP Zaniemyśl, że posadzka od tych ciężkich 

samochodów z wodą itd., pękała i trzeba było wymienić więc od razu załatwimy jedną i drugą 

sprawę, oczywiście na to są potrzebne środki finansowe, ale na dzień dzisiejszy mogę powiedzieć 

tak, że oczywiście muszą być podkłady geodezyjne, bo to jest inwestycja celu publicznego, ale 

geodeta te podkłady przygotuje za darmo, za co mu bardzo dziękuję, jak będzie kiedyś słuchał 

sesji, dokumentacja, która będzie przygotowana już w tym tygodniu, mamy otrzymać 

dokumentację też będzie przez tego projektanta wykonywana za darmo, następnie będziemy mogli 

dopiero, oczywiście musimy mieć decyzję o inwestycji celu publicznego, w Urzędzie będzie 

przygotowana, pozwolenie na budowę i dopiero wówczas będą musiały się, mogły się rozpocząć 

prace, więc ja tutaj jeżeli, nie wiem, Pani Przewodnicząca mówi, że już prace się rozpoczęły to 

broń Boże, no przecież jeżeli Inspektorat Nadzoru zauważy, że w obiekcie publicznym coś się 
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dzieje, ja im powiedziałem, że w żadnym wypadku dopóki nie będzie pozwolenia, żeby nic nie 

robili, mówię o tych wszystkich robotach, które się na zewnątrz będą toczyły, może tam coś już 

przesuwają itd., wewnątrz, i taką mam nadzieję, że to się dzieje, oczywiście strażacy zobowiązali 

się, że też  własnymi siłami pewne roboty wykonają, za co im bardzo dziękowałem i dziękuję, ale 

pewnie nie uda się tego wszystkiego zrobić bez żadnych środków finansowych w budżecie, na 

które nie mamy zabezpieczonych złotówki powiedzmy symbolicznej, po projekcie będziemy 

dopiero mogli przeliczyć to wszystko, może będzie jakiś kosztorys, zobaczymy ile będę musiał 

znaleźć pieniędzy w budżecie i to jest jedno, na tą przeróbkę tego garażu, kolejna rzecz, chcę 

Państwu uświadomić, bo tutaj Pani Gomułkiewicz, Radna, niedawno powiedziała, że szybko 

konkurs, ja cały czas Państwu mówię, że dochody nam maleją, nie wiem jak będzie w dochodach, 

deficyt mamy duży, a chcąc kupić ten samochód też musimy jeszcze przeznaczyć wyższe, większe 

pieniądze niż mamy zabezpieczone w budżecie, myślę, że jasna sytuacja będzie na następnej, 

czerwcowej sesji ile potrzebnych jest pieniędzy na zakup samochodu i na prace związane                          

z przystosowaniem garażu do tej wielkości samochodu, chcę Państwu jeszcze raz przypomnieć, w 

budżecie Gminy mamy, na zakup tego samochodu mamy 420 tysięcy złotych, z informacji 

telefonicznej, zaznaczam, mam taką informację, że otrzymamy pewnie dotację z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, nie wiem kiedy, bez pisma to nie podejmę 

żadnych działań, w wysokości 340 tysięcy i zakłada się, że razem to będzie kwota 760 tysięcy                      

i wszystkie samorządy, które chcą kupić samochody mają w tej chwili kwotę, będą miały, jak 

dostaną dofinansowanie, 760 tysięcy, a za 760 tysięcy takiego samochodu, o tych parametrach na 

rynku krajowym nie kupi się, za ile?, robimy rozeznanie, dzwonimy, pytamy ile może kosztować, 

chociaż też nie wiem, bo w skali kraju podobno w tym roku będzie zakup 580 samochodów to jest 

bardzo dużo, na tego typu samochody i nie wiadomo co będą ci, którzy nadwozia budują itd., na 

podwoziach, ile będą sobie życzyli, a więc będę musiał w przetargu przewidzieć mniej więcej 

kwotę, żeby móc rozstrzygnąć, ile ten samochód w przetargu będzie nas kosztować, to są 

dodatkowe środki finansowe, które myślę, że będziemy musieli znaleźć, żeby ten samochód kupić, 

ja tylko jednego się obawiam, bo oczywiście mam już telefony, żebym już ogłaszał przetarg, ja 

przetargu, Szanowni Państwo, nie ogłoszę, bo to jest złamanie dyscypliny finansów publicznych, 

ja mam na zakup samochodu średniego w budżecie uchwalonym przez Państwa 420 tysięcy, nie 

wpiszę sobie tam jakieś kwoty, że może otrzymam z Narodowego Funduszu ale to i tak będzie 

mało, oczywiście ja zwróciłem się tam, gdzie było można się zwrócić o pomoc finansową dla 

Gminy Zaniemyśl, a więc tak jak Państwu mówiłem, zwróciłem się do Zarządu Powiatu o dotację 

na ten cel i zwróciłem się też do Funduszu Solidarnościowego, do Ministerstwa Sprawiedliwości                              

o pomoc finansową w celu zakupu samochodu, jak otrzymam odpowiedzi to będę wiedział, 
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będziemy wiedzieć ile mniej więcej  mamy i ile jeszcze musimy dołożyć do tego samochodu, tak 

wygląda sytuacja na dzień dzisiejszy, już myślę, że klamka zapadła, z napędem na cztery koła 

kupujemy, ze zbiornikiem oczywiście na wodę zobaczymy jakie samochody są, czy to jest 2 czy 

2,5 tysiące litrów to zobaczymy, zresztą to w przetargu określimy sobie, w specyfikacji istotnych 

warunków zamówienia i mam nadzieję, że jak będę mógł ogłosić przetarg, będę miał 

zabezpieczone środki, żeby ogłaszać ten przetarg, że ten samochód, bo musi dojechać do nas                          

w tym roku, w listopadzie czy w grudniu, nawet, ale musi być dotacja rozliczona w tym roku, a ci 

którzy wytwarzają te pojazdy muszą się wyrobić 

 

Radna Kamila Kołacka, czy Pan wie Panie Wójcie ile te inne samorządy miały wkładu własnego 

na te auta w budżecie 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, nieszczęście jest nasze jako Gminy Zaniemyśl takie, że myśmy 

przewidzieli w budżecie, w budżecie przewidziałem 420 tysięcy inne samorządy, a sąsiedni 

samorząd z Powiatu są Krzykosy 300 tysięcy i na nieszczęście nasze Krzykosy otrzymają większą 

dotację niż my 340 tysięcy, bo za dużo przeznaczyłem pieniędzy w projekcie budżetu, bo do 

kwoty 760 tysięcy to co jest w budżecie samorządu dopłata będzie, dotacja będzie do kwoty 760 

tysięcy, ale stało się  

 

Radna Kamila Kołacka, można powiedzieć zaszaleliśmy  

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, można powiedzieć tak, zaszaleliśmy a ja liczyłem na to, że jeżeli 

pokaże, że Gmina Zaniemyśl ma większe pieniądze to ten samochód będzie w pierwszej 

kolejności otrzymamy, bo dotacja ma być niższa, okazało się, że moje myślenie było złe 

 

Radna Kamila Kołacka, o jaką kwotę wnioskował Pan Wójt do Powiatu jeśli można wiedzieć 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, tak jak sąsiedzi o 200, przypomnę, że Powiat Średzki już 

Krzykosom obiecał 50 tysięcy i w budżecie ma zapisane, więc ja mam nadzieję, że  

 

Radna Kamila Kołacka, szkoda, że nie złożyliśmy wniosku 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, budżety można korektować i chociaż te 50 tysięcy tak jak 

Krzykosy jak równo traktujemy się, to równo traktujmy się  
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, wracając do tematu, Panie Wójcie ja nie 

mówiłam, że jakiekolwiek prace w tym garażu są wykonywane tylko mówiłam o tym, że 

samochód powinien być dostosowany do potrzeb jednostki, a nie do wymiarów garażu i teraz 

wracając do sprawy przetargu, i szybkiego przetargu, ja też rozmawiałam z Panem Komendantem 

i Komendant mówił, że w momencie kiedy jest 580 samochodów, nie wiadomo kiedy będzie 

podpisana umowa z Narodowym Funduszem tak jak Pan mówił złamaniem dyscypliny finansowej 

byłoby ogłoszenie przetargu nie mając zapewnionej pełnej kwoty na dofinansowanie tego 

samochodu i po prostu jest z tego jest wyjście takie, że można w budżecie Gminy zabezpieczyć 

całą kwotę i ten przetarg zrobić w miarę szybko, wiemy, że zwrot pieniędzy będzie, tak, że mamy  

przyznaną tą dotację i to jest kwestia, nie wiem, miesiąca czy dwóch zanim ta umowa zostanie 

podpisana, nasi sąsiedzi z Gminy Krzykosy, z tego co było mi przekazane, właśnie w tym 

kierunku mają iść, żeby jak najwcześniej uruchomić procedurę przetargową, żeby nie być na 

końcu tej kolejki, bo jeżeli przyjdzie nam do procedury przetargowej we wrześniu czy 

październiku to po prostu tego samochodu do 18 grudnia nie dostaniemy i ta dotacja może nam 

przepaść i dlatego jest pytanie, czy nie byłoby zasadnym przesunięcie pieniędzy w budżecie tak, 

żeby było można ten przetarg uruchomić  

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, Szanowni Państwo, Pani Przewodnicząca powiedziała, że mamy 

przyznaną dotację, może Pani ją widziała, ja tylko słyszałem telefonicznie i w rozmowie                            

z Komendantem, jeżeli nie mam na piśmie to nic nie wiadomo w tym kraju, ale poza tym, nie 

zakładam, że we wrześniu będziemy ogłaszać przetarg, no bo to już jest bezsensowne, myślę, że 

się nie uda kupić, Szanowni Państwo, mamy maj, w miesiącu czerwcu wiele rzeczy się wyjaśni, 

mówię o datacji z Narodowego Funduszu, no bo Komendant powiedział, że pod koniec maja 

powinna przyjść informacja z Narodowego Funduszu, mam nadzieję, że z Funduszu 

Solidarnościowego, a przecież minęły dopiero trzy czy cztery dni jak napisałem, też przyjdzie 

odpowiedź, mam nadzieję, że Zarząd Powiatu też przyśle odpowiedź w tym terminie, sesję 

planujemy w czerwcu, ale przetarg już będziemy przygotowywać właściwie od dnia jutrzejszego, 

specyfikacje, jak tylko poukładam budżet i korektę budżetu na sesji od razu „idzie guzik”                            

i ogłaszamy przetarg na zakup tego samochodu i myślę, że go rozstrzygniemy w miesiącu w lipcu 

i wtedy już podpisujemy umowę i jest ileś miesięcy, żeby ten wykonawca mógł ten samochód 

przygotować dla nas   
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, czyli jednym słowem, jeżeli nie będziemy 

mieć tej promesy z Narodowego, podpisanej umowy jest taka możliwość, że w czerwcu korektą 

budżetu pokryjemy ten zakup tak, żeby można ten przetarg ogłosić, tak, Panie Wójcie 

 

Wójt Gminy Krzysztof Urbas, tak oczywiście, na najbliższej sesji będą te zapisy i o garażu, a 

więc kosztach niezbędnych, żeby ten garaż przystosować i te roboty od razu ruszą po pozwoleniu 

na budowę niezależnie od tego, że przetarg ogłosimy jak będę miał tutaj zabezpieczenie i zrobię 

wszystko, żeby wszystko zabezpieczyć te pieniądze 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, to bardzo się cieszę, myślę, że to też świetna 

wiadomość dla wszystkich druhów, zwłaszcza dla druhów z OSP Kępa Wielka, czy jeszcze 

pytania w wolnych głosach i wnioskach, czy macie Państwo jeszcze coś do zgłoszenia 

 

9. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyn Dąbrowska, zamykam XIX sesję Rady Gminy Zaniemyśl. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Justyna Dąbrowska 

 

 

  

 

przygotował(a): Barbara Madajczak 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


